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В Хусті пройшла 
масштабна  
спортивна подія

Розвиток медицини  
на Закарпатті:  
фахівці обговорили 
виклики та рішення

Хустян закликають 
стати донорами крові
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2024 рік став черго-
вим випробуван-
ням для місцевої 
влади та громад в 

умовах війни та еконо-
мічної нестабільності. 
Попри усі виклики, Хуст 
продовжує розвиватися: 
фінансування важли-
вих соціальних сфер 
зросло, а влада запус-
тила важливі реформи. 
Про головні показни-
ки бюджету, підтримку 
військових, проблеми 
водопостачання та ре-
конструкцію житло -
во-комунальної системи 
говоримо з депутатом 
Хустської міської ради, 
членом бюджетної комі-
сії Дмитром Білецьким.

– Вітаю, Дмитре. Ви 
– один із наймолод-
ших депутатів Хустської 
міської ради. Чи дово-
диться долати певні 
виклики, пов’язані з ві-
ком? Також розкажіть, 
оцінюючи минулий рік, 
як змінився бюджет 
громади? Чи вдавалося 
знаходити компроміси 
в умовах обмежених 
ресурсів?

Минулий рік був не-
простим для всієї грома-
ди, а бюджетна комісія 
стикалася з чималою 
кількістю викликів. Ми 
працювали в умовах 
обмежених ресурсів, 
війни та економічної 
нестабільності. Як моло-
дий депутат, я розумію, 
що досвід приходить 
з часом, але водночас 
свіже бачення та сучас-
ний підхід допомагають 
знаходити нестандартні 
рішення. Разом із тим, 
мені пощастило пра-
цювати з досвідченими 
депутатами в профіль-
ній комісії. Ми змогли 
відкинути всі політичні 
непорозуміння та пра-
цюємо виключно на 
благо громади. Будь-
які думки можуть бути 
суб’єктивними, тому да-
вайте говорити мовою 
фактів. А факт у тому, 
що, попри всі труднощі, 
доходи бюджету зросли 
у порівнянні з минулим 
роком:

Основні показники 
бюджету:

◆ Прогнозований об-
сяг доходів бюджету 
громади (без врахуван-
ня трансфертів) складе 
475 987,2 тис. грн, що на 
15% більше, ніж у 2024 
році.

◆ Загальний обсяг 
видатків бюджету за-
плановано на рівні 763 
354,7 тис. грн, зокрема:

◆ Загальний фонд – 
723 764,7 тис. грн;

◆ Спеціальний фонд – 
39 590,0 тис. грн.

◆ Міжбюджетні транс-
ферти складатимуть 287 
667,5 тис. грн.

Фінансування ключо-
вих галузей (у порівнян-
ні з 2024 роком) :

◆ Освіта – 280 615,3 
тис. грн (+11,8%)

◆ Житлово-комуналь-
не господарство – 48 
996,4 тис. грн (+62,2%)

◆ Охорона здоров’я – 
30 229,8 тис. грн (+22,3%)

◆ Соціальний захист 
та соціальне забезпе-
чення – 35 011,8 тис. грн 
(+56,4%)

◆ Культура та мисте-
цтво – 19 225,8 тис. грн 
(+24,9%)

◆ Фізична культура та 
спорт – 14 115,7 тис. грн 
(+54,2%)

Ми всі чудово розу-
міємо, що зараз склад-
ний період. Саме тому 
наш пріоритет – мак-
симально ефективно 
використовувати наявні 
ресурси. У першу чергу 
– для підтримки оборо-
ноздатності країни, а 
також для забезпечен-
ня критично важливих 
потреб громади, таких 
як благоустрій, водопо-
стачання та реалізація 
цільових програм.

До речі, на офіцій-
ному сайті міської ради 
та на сторінці у Facebook 

публікують відео засі-
дань сесій, виконавчого 
комітету та постійних 
депутатських комісій. 
Крім того, завчасно оп-
рилюднюються всі про-
єкти рішень, а за 10 днів 
до їх ухвалення вони 
доступні для ознайом-
лення жителям міста.

Уся діяльність ради 
відкрита та доступна 
для мешканців: відео-
записи, рішення та інші 
важливі матеріали мож-
на знайти як на офі-
ційному сайті, так і на 
сторінці у Facebook.

Окремо варто зазна-
чити, що питання землі 
та майна вирішуються 
максимально прозоро: 
уся земля продається 
виключно через аук-
ціони. Саме завдяки 
такому підходу наша 
громада була визнана 
однією з найпрозорі-
ших в області.

– Хочеться ще осо-
б л и в о  в і д з н а ч и т и 
ЦНАП у громаді, адже 
за останній рік ця уста-
нова значно покращи-
ла свою роботу. Роз-
кажіть детальніше, які 
саме зміни відбулися, 
що вдалося реалізува-
ти, і як це вплинуло на 
якість обслуговування 
мешканців?

Центр надання ад-
міністративних послуг 
(ЦНАП) у Хусті зазнав 
суттєвих покращень 

завдяки реконструкції 
та внутрішнім рефор-
мам. Раніше він мав 
одні з найнижчих по-
казників ефективності 
серед подібних установ, 
але ситуація змінилася 
кардинально:

Що саме покращи-
лося?

◆ Інфраструктура: 
приміщення повністю 
адаптоване до вимог 
інклюзії, що забезпечує 
комфортний доступ для 
всіх категорій громадян.

◆  Технології :  впро-
ваджено електронну 
чергу та інформаційні 
монітори, які значно 
спрощують процес от-
римання послуг і змен-
шують час очікування.

◆ Організація робо-
ти: реорганізовано та 
об’єднано деякі відділи, 
що дозволило підвищи-
ти ефективність надан-
ня послуг.

◆ Комунікація: керів-
ництво активно вико-
ристовує соціальні ме-
режі для інформування 
населення про нові по-
слуги та можливості, 
зокрема для підпри-
ємців, пенсіонерів та 
військових.

Завдяки цим змінам 
ЦНАП у Хусті став більш 
доступним, зручним та 
ефективним для гро-
мад.

(Продовження  
на 2 стор.)

Розмова з депутатом  
Хустської міської ради – 
Дмитром БІЛЕЦЬКИМ



2 № 13  30 березня 2025 рокуГазета твого краю В І С Н И К  Х УС Т Щ И Н И

Розмова з депутатом Хустської  
міської ради – Дмитром БІЛЕЦЬКИМ

(Закінчення.  
Поч. на 1 стор.)

– Детальніше зупинімося 
на питанні підтримки вій-
ськових. Ви вже зазначили, 
що пріоритетом є захист дер-
жави. Попри вилучення Вер-
ховною Радою «військового» 
ПДФО з місцевих бюджетів, 
Хустська міська рада продов-
жує допомагати Збройним 
силам України. Які програ-
ми чи ініціативи вдалося 
реалізувати, і наскільки це 
складно в умовах скорочених 
фінансів?

Незважаючи на вилучення 
військового ПДФО, Хустська 
міська рада продовжує під-
тримувати Збройні сили Укра-
їни. За минулий рік з міського 
бюджету було спрямовано 
12 млн грн на потреби вій-
ськових, значна частина цих 
коштів пішла на забезпечення 
Хустського батальйону терито-
ріальної оборони.

Окрім цього, місто активно 
розвиває програму підтримки 
ветеранів і родин загиблих. За 
2024 рік з місцевого бюджету 
було виплачено:

1,939 млн грн – підтримка 
сімей загиблих військово-
службовців;

1,860 млн грн – виплати 66 
пораненим військовим або 
тим, хто був звільнений зі 
служби.

Ми розуміємо, що в ниніш-
ніх умовах підтримка наших 
захисників та їхніх родин – 
це першочергове завдання, 
і намагаємося робити все 
можливе, щоб допомога була 
ефективною та своєчасною.

– Фінансова підтримка вій-
ськових – це вкрай важливо, 
але не менш значущою є 
соціальна адаптація та реабі-
літація. Чи є у Хусті ветеран-
ські простори або ініціативи, 
спрямовані на підтримку 
військових після повернення 
з фронту? Які можливості їм 
пропонують для інтеграції в 
цивільне життя?

Так, без цього ніяк. Хуст-
ська міська рада співпрацює 
з ветеранським простором 
«Вдома», який представлений 
в усіх районах Закарпаття, 
зокрема і в Хусті. Це важли-
вий осередок підтримки, де 
учасники бойових дій, особи з 
інвалідністю внаслідок війни, 
військові, які повернулися 
з полону, сім’ї загиблих та 
родини зниклих безвісти 
можуть отримати необхідну 
допомогу.

Окрім співпраці з ветеран-
ським простором «Вдома», 
міська рада підтримує діяль-
ність інших організацій, що 
надають допомогу ветеранам.

Однією з таких ініціатив є 
ветеранський хаб, відкритий 
воїнами підрозділу «Карпат-
ська Січ» в Ужгороді. Цей 
простір надає безкоштовні 
послуги юристів та психологів 
для ветеранів, сімей полеглих 
воїнів, поранених та зниклих 
безвісти. Хоча хаб розташова-
ний в Ужгороді, він обслуговує 
ветеранів з усього Закарпаття, 
в тому числі і з міста Хуст. Місь-
ка рада Хуста прагне спри-
яти розвитку таких ініціатив 
та забезпечувати ветеранів 
необхідними ресурсами для 
успішної інтеграції в цивільне 
життя.

– Це дуже цінно, що гро-
мада переймається пробле-
мами військових, а як щодо 
проблем міста? Однією з 
найбільш обговорюваних 
питань залишається водо-
постачання. Які кроки вже 

зроблено для вирішення цієї 
проблеми, і чи є конкретний 
план щодо подальшого по-
кращення ситуації?

Ми повністю розуміємо 
важливість цієї проблеми, і 
вона є одним із наших прі-
оритетів. Уже цього року за-
плановано ремонт майже 10 
вулиць, де буде оновлено во-
допостачання та каналізацію:
• вул. академіка Ерделі
• вул. Івана Смереки
• вул. Тиводара Легоцького
• вул. Івана Губаля, Небесної 

Сотні (частк. біля буд. №122-
124)
• вул. Карпатської України

• вул. Котляревського
• вул. Коцюбинського
• вул. Чехова, Чайковського
• ГКНС по вул. Томаша Ма-

сарика
Це відбувається за рахунок 

грантових коштів, що суттєво 
допоможе, але не вирішить 
проблему глобально.

В о д о п о ст а ч а н н я  –  ц е 
системне питання, і для його 
вирішення потрібен комп-
лексний підхід. Ми аналізу-
ємо досвід Вінниці, Львова, 
Мукачева та Ужгорода, щоб 
впровадити найкращі прак-
тики. Для цього важливо чітко 
розуміти:
 Скільки аварійних поло-

мок трапляється на 1 км труби 
за рік?
 Які мотори та насосне об-

ладнання потребують заміни?
 Який відсоток водовтрат 

має водоканал?
Лише володіючи цими да-

ними, можна скласти ефек-
тивний план розвитку, спря-
мувати бюджетні кошти туди, 
де вони найбільш потрібні, 
і поетапно вирішувати про-
блему. Пріоритет – найбільш 
аварійні ділянки з найвищими 
втратами води.

На жаль, поки що чіткого 
довгострокового плану не 
сформовано. Але важливо 
відзначити роботу керівни-
цтва водоканалу: у 2024 році, 
при такому ж фінансуванні, 
як і в попередні п’ять років, 
вдалося виконати значно 
більше робіт, що свідчить про 

більш ефективне управління 
ресурсами.

– Паркування в місті – ще 
одна гостра тема. Чи є плани 
щодо облаштування нових 
паркомісць або впроваджен-
ня сучасних рішень для роз-
вантаження центру?

Для ефективного регулю-
вання паркування та руху в 
місті необхідно мати чітко 
спроєктовану схему органі-
зації дорожнього руху (ОДР). 
На жаль, у нашому місті така 
схема ніколи офіційно не 
затверджувалася. Без неї 
неможливо визначити, де 
дозволено паркуватися, а де 

– ні, а також на яких підставах 
можна штрафувати за пору-
шення.

Наразі ця робота вже три-
ває. Минулого тижня відбу-
лося засідання робочої групи, 
на якому розглядали можливі 
зміни в ОДР, варіанти проїздів 
та розміщення паркувальних 
зон. У цьому міській раді до-
помагає компанія «Урбан Про-
грес» – фахівці з Івано-Фран-
ківська, які працювали над 
транспортними розв’язками 
Києва та мають міжнародний 
досвід.

Як і у випадку з водопо-
стачанням чи прибиранням, 
питання паркування потребує 
системного підходу. Ми бачи-
мо його таким:

1. Розробка схеми ОДР: ви-
значення місць, де можна та 
не можна паркуватися.

2. Визначення типу парку-
вання: чи буде воно безко-
штовним, чи платним. Якщо 
платним, то лише у форматі 
комунальних парковок із місь-
кими паркоматами.

Наша позиція, яку поділяє 
більшість депутатів, полягає 
в тому, що, якщо парковки 
будуть платними, вони мають 
залишатися у власності міста. 
Це логічно, адже саме місто 
відповідає за утримання цих 
територій у належному стані, а 
міський відділ паркування має 
здійснювати контроль.

– Як щодо реклами міста? 
Ви зазначали на своїй сторін-
ці у Facebook, що вивіски псу-

ють архітектурний вигляд. Чи 
ведеться боротьба з цим?

Так, ця проблема актуальна 
для багатьох міст, і ми орі-
єнтуємося на досвід Чернів-
ців, Мукачева та Києва, де 
ведеться активна боротьба 
з хаотичною рекламою та 
незаконними малими архітек-
турними формами (МАФами). 
У всьому цивілізованому світі 
зрозуміло, що міський простір 
має бути впорядкованим і 
гармонійним.

Окрім тимчасових споруд, 
важливе значення мають 
фасади будівель та зовнішня 
реклама, зокрема бігбор-

ди, банери та вивіски. Саме 
тому протягом двох місяців 
на профільних депутатських 
комісіях розробляються Пра-
вила благоустрою міста Хуст. 
Цей документ міститиме чіткі 
вимоги до вигляду фасадів, 
кольорової гами будівель, 
розміщення рекламних кон-
струкцій та вивісок.

Звісно, після завершення 
роботи над документом ми 
плануємо провести громад-
ське обговорення, адже такі 
зміни мають бути підтримані 
мешканцями. Так, певним під-
приємцям це може створити 
тимчасові незручності, але 
загалом це позитивно вплине 
на естетичний вигляд міста та 
його привабливість.

Також важливо пам’ятати, 
що кожен квадратний метр 
міського простору потре-
бує догляду. Якщо йдеть-
ся про приватну власність, 
її утримання фінансується 
власником, а також сплачу-
ється земельний податок, 
що надходить у міський бю-
джет. Якщо ж це комунальна 
власність, вона перебуває 
на балансі відповідних ко-
мунальних підприємств, які 
відповідають за її утримання 
та прибирання.

Ми прагнемо створити ком-
фортний, гармонійний і чи-
стий міський простір, який 
буде привабливим як для 
мешканців, так і для туристів.

–  До речі ,  щодо бла -
гоустрою, в місті відбулася 

реорганізація ЖКГ. Що саме 
змінилося, і яких результатів 
очікувати від цієї реформи?

Було прийнято рішення 
об’єднати три комунальні під-
приємства – «Реклама Хуст», 
«Дозвілля» та «Еко-Хуст» – в 
одну ефективну структуру 
для обслуговування громади 
у сфері благоустрою.

Ця реорганізація має кілька 
важливих цілей:
  Оптимізація штату: це 

дозволить зекономити від 
2 до 2,5 млн грн, які будуть 
спрямовані на покращення 
матеріально-технічної бази 
підприємства.

 Підвищення ефективнос-
ті роботи: завдяки новій струк-
турі комунальне підприємство 
зможе швидше реагувати на 
потреби громади, особливо в 
старостинських округах.
 Збільшення платних по-

слуг: це дасть можливість по-
ступово робити підприємство 
менш залежним від міського 
бюджету.

Реорганізоване підприєм-
ство працюватиме за новою 
системою:
 Окрема бригада відпові-

датиме за догляд зелених зон.
 Окрема бригада займа-

тиметься дорожніми питан-
нями.

Окрім цього, ведеться ро-
бота над оновленням техніки. 
Також міста-побратими в ме-
жах транскордонної співпра-
ці готові передати певні оди-
ниці техніки, і найближчим 
часом вони вже мають надій-
ти на баланс комунального 
підприємства.

– Дякую, Дмитре, за струк-
туровану та чітку розмову. 
Було цікаво почути вашу 
думку про виклики та пер-
спективи розвитку громади. 
Бажаємо вам успіхів у по-
дальшій роботі!

Дякую вам. Зазначу, якщо 
у  мешканців громади є 
запитання, пропозиції чи 
проблеми, які потребують 
вирішення, вони можуть 
писати безпосередньо на 
електронну пошту: biletskyy.
zvernennya@gmail.com
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Ліна Костенко – символ 
незламності україн-
ського духу, письмен-
ниця, яка, попри деся-

тиліття радянської цензури, 
не зрадила своїх переконань. 
Її творчість завжди була го-
лосом правди, а її особи-
ста боротьба з системою 
– прикладом стійкості, яка 
залишається актуальною і 
сьогодні. Чому радянська 
влада боялася її поезії? Як 
вона відстоювала своє право 
писати українською мовою? І 
чому підтримка рідного слова 
в сучасних умовах є критично 
важливою?

Роки мовчання:  
чому забоРонили 
ліну костенко?

У 1960-х роках Ліна Костенко 
була однією з найяскравіших 
постатей покоління «шістде-
сятників» – митців, які бороли-
ся за культурне відродження 
України. Проте її непримирен-
на позиція щодо радянської 
влади дорого їй коштувала. 
Після виходу збірки «Зоряний 
інтеграл» (1963) її поезія була 
фактично заборонена.

Радянська цензура вбача-
ла загрозу в її творах, адже 
Костенко писала не просто 
про любов до України, а про 
необхідність боротьби за її сво-
боду. У 1970-х роках влада зму-
сила її мовчати: понад 16 років 
нові твори не друкувалися. 
Тільки в 1977 році вона змогла 
опублікувати історичний ро-
ман у віршах «Маруся Чурай», 
але й він ледь не потрапив 
під заборону через відверту 
націо нальну тематику.

ПРинциПовість  
та незалежність:  
ціна свободи слова

На відміну від багатьох ко-
лег, які в певний момент зму-
шені були йти на компроміс 

із владою, Ліна Костенко не 
піддалася жодному тиску. 
Вона відмовилася вступати в 
комуністичну партію, не під-
писувала колективні листи на 
підтримку режиму й ніколи 
не приховувала свого скепси-
су щодо радянської політики 
русифікації. Саме через це 
вона так довго перебувала 
під негласною забороною.

Костенко свідомо уникала 
радянських нагород і посад, 
розуміючи, що вони нав’язані 
системою. Вона могла обрати 
шлях «лояльного поета», але 
залишилася собою. Це кош-
тувало їй літературного ви-
знання в ті часи, але водночас 
закарбувало її ім’я в історії як 
символ незламності.

актуальність її 
боРотьби сьогодні

Боротьба Ліни Костенко з 
цензурою не є лише історією 
минулого. Сьогодні, коли 
Україна знову змушена бо-
ротися за свою незалежність, 

ї ї  твор-

чість звучить із новою силою. 
Її вірші, написані десятиліття 
тому, є пророчими: вони го-
ворять про важливість мови, 
культури, історичної пам’яті.

У сучасному світі цензура 
набирає нових форм. Це 
може бути не пряма заборо-
на, а економічний чи інфор-
маційний тиск. Проте ідеї, які 
відстоювала Ліна Костенко, 

залишаються незмінни-
ми: українська мова, 

культура та істо-
рія мають бути 

збережені та 
підтримані. 

Читати українське, писати 
українською, підтримувати 
національних митців – це 
сьогодні такий самий акт бо-
ротьби, як і в її часи.

ПідтРимка 
укРаїнської культуРи 
– сПРава кожного

Ліна Костенко завжди на-
голошувала, що мова – це 
душа народу. Якщо ми хочемо 
зберегти свою національну 
ідентичність, то маємо підтри-
мувати українську культуру. 
Це не лише справа держави, 
а й відповідальність кожно-
го. Читати українські книги, 
слухати українську музику, 
розмовляти рідною мовою – 
усе це є частиною боротьби, 
яку Костенко почала ще в 
радянські часи.

Її творчість нагадує нам, що 
культура – це не просто слова, 
а фундамент, на якому буду-
ється нація. Саме тому зараз, 
коли українська ідентичність 
знову опинилася під загро-
зою, так важливо підтримува-
ти українських письменників, 
видавництва, митців, які, як 
і Ліна Костенко, не бояться 
говорити правду.

Боротьба Ліни Костенко з 
радянською цензурою була 
боротьбою за українське сло-
во, за право говорити й писа-
ти рідною мовою, за правду, 
яку намагалися знищити. 
Сьогодні, через десятиліття, 
ця боротьба триває, хоч і в 
нових формах. Вона довела, 
що письменник може бути 
не лише літератором, а й мо-
ральним авторитетом нації. 
Історія її життя – це не лише 
приклад особистої стійкості, а 
й заклик до всіх нас підтриму-
вати українську культуру та не 
зраджувати власні цінності.

Ліна Костенко: боротьба з радянською 
цензурою та важливість  
підтримки українського слова

У кожної нації 
свої хвороби. 
У росії – 
невиліковна

Ліна КостенКо

Єдиний, хто  
не втомлюється, 
– час. А ми – 
живі, нам треба 
поспішати

Ліна КостенКо

„

„

„

„
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Кушниця – невелике 
периферійне село у 
Закарпатській області 
з населенням близько 

4 тисяч осіб.

У Кушницькому ліцеї на-
вчається близько 500 учнів. 
Ще донедавна спорт тут 
був непопулярним серед 
молоді. Тепер же дітлахи 
займаються ним чи не що-
дня, відвідуючи різноманітні 
гуртки. Футбол, волейбол, 
баскетбол, спортивне орієн-
тування тощо.

Тут започаткували секції 
різних напрямків, аби про-
пагувати здоровий активний 
спосіб життя й долучатися до 

фізичного розвитку молоді в 
Україні. Є й здобутки, про що 
свідчать численні медалі й 
кубки, що прикрашають фоє 
навчального закладу. Занят-
тя безкоштовні, долучитись 
доже кожен.

Спортивну ініціативу в гро-
маді сприйняли з захоплен-
ням, зазначають вихованці 
секції. А ще додають, наразі 
це найбільше захоплення, в 
якому воліють розвиватися 
та здобувати вершини.

Спорт в периферійних 
громадах – чудовий механізм 
місцевого розвитку молодо-
го покоління. Керецьківська 
громада доводить це влас-
ним прикладом.

Про розвиток спорту 
в Кушниці

Завдяки реалізації про-
грами «Власний дім» 
все більше родин ма-
ють можливість покра-

щити свої житлові умови.

Станом на сьогодні на 
два засідання спостережної 
ради подано на погодження 
42 заявки на загальну суму 
10,6  млн грн, інформує За-
карпатська обласна рада.

У 2025 році надано 4,4 млн 
грн кредитів, які отримали 
25 сімей, зокрема:
• 11 сімей отримали повну 

виплату – 2,6 млн грн;
• 14 сімей отримали част-

кову виплату – 1,8 млн грн.
На даний момент у черзі 

на отримання кредитів пе-
ребуває 31 сім’я.

Повернення коштів та фі-
нансування:
• позичальники поверну-

ли 5 млн грн у 2025 році;
• поточна заборгованість 

по кредитах відсутня;
• у виконавчій службі пере-

буває 5 справ на 170 тис. грн;
• кредити повертають 1400 

позичальників.

Фінансова підтримка про-
грами з різних джерел:
• державний бюджет – 

2,7 млн грн;
•  обласний бюджет – 

24,0 млн грн;
• бюджети громад та ра-

йонних бюджетів – 16,0 млн 
грн;
• разом: 42,7 млн грн.
Програму підтримали 

37 громад, які спрямували 
14,7 млн грн для її реалізації.

Заступник голови облас-
ної ради Василь Демʼянчук 
зазначив:

«Реалізація програми 
«Власний дім» – це фінан-
сова підтримка й реальна 
можливість для наших ро-
дин. Завдяки злагодженій 
роботі всіх рівнів влади 
ми допомагаємо людям 
будувати своє майбутнє у 
громадах, розвиваючи те-
риторіальні громади та під-
тримуючи українські сім’ї».

Програма продовжує ді-
яти, надаючи можливість 
мешканцям області отри-
мати доступне житло та 
підтримку.

Програма «Власний 
дім»: можливість 
закарпатцям 
отримати доступне 
житло та підтримку

Уже всьоме відбувся 
Khust Half Marathon, а 
разом із тим – Чемпі-
онат України з бігу по 

шосе.

Людей різного віку, профе-
сій сьогодні об’єднали любов 
до спорту, бажання кинути 
виклик собі та своєму тілу, 
зробити добру справу – під-
тримати Збройні сили. Тішить, 
що з кожним роком учасників 
стає дедалі більше, а естафету 
проведення таких змагань 
переймають й інші міста За-
карпаття. Про це повідомив 
голова Закарпатської ОВА 
Мирослав Білецький.

Керівник ОВА зауважив, що 
в Хусті зібралися бігуни із різ-
них куточків Закарпаття, Укра-
їни, а також наші міжнародні 
партнери із Румунії. Зокрема, 
разом з нами був консул Руму-
нії в Солотвині Граціан Флорін 
Пирву – дякуємо за підтримку!

Загалом у сьогоднішньому 
забігу взяли участь близько 
1000 людей. На основну дис-
танцію – 21,097 км – зареє-
струвались 406 учасників, 10 

км бігли 247 осіб. Цього року 
півмарафон та 10 км вперше 
бігли сертифікованою трасою, 
а отже, результат враховувати-
муть на змаганнях міжнарод-
ного рівня.

«22 військових та ветеранів, 
які отримали поранення в 
бою, взяли участь у «Забігу во-
їнів» на 100 м, котрий з’явився 

у програмі події вперше», – за-
значив Мирослав Білецький.

Цьогоріч Закарпаття як 
один із найбезпечніших регі-
онів країни приймає Чемпіо-
нат України із бігу по шосе, у 
якому взяли участь 55 профе-
сійних спортсменів. Перемо-
жець змагань представлятиме 
нашу країну на змаганнях у 
Європи.

«Традиційно Khust Half 
Marathon – благодійний за-
хід. Завдяки стартовим вне-
скам учасників, спонсорам 
та благодійному фонду «За 
розвиток нашого міста» зібра-
ли рекордну в історії забігу 
кількість гексакоптерів – 168. 
Найближчим часом переда-
мо їх легендарній 414 окремій 
бригаді безпілотних авіацій-
них систем «Птахи Мадяра».

Дякуємо нашим захисни-
кам, завдяки яким вдалося 
провести такий захід.

Вдячний кожному і кож-
ній, хто доєднався до забігу 
і підтримав армію. Разом ми 
можемо більше!» – підсумував 
голова Закарпатської ОВА.

В Хусті пройшла масштабна 
спортивна подія

Головний кубок серед 
ліцеїв розіграли між 
собою два міжгірських 
ліцеї! Міжгірський лі-

цей №2 імені Августина Во-
лошина переміг в категорії 
«юнаки», а перший ліцей 
посів в цій номінації дру-
ге місце. Але серед дівчат 
перемогу здобуває Між-
гірський ліцей №1, а друге 
– другий ліцей! При рівній 
кількості балів переможця 
загального заліку визначали 
в поєдинку «два на два». А в 
«міксті» сильнішими були те-
нісисти ліцею ім. Августина 
Волошина (Шарга Максим, 

Пилипчинець Анастасія). 
Підсумкове «срібло» – в Мі-
жгірського ліцею №1 (Бара-
нець Роман, Поп Оксана).

Присліп, Вучкове, Запере-
ділля – трійка призерів шкіль-
ної спартакіади з настільного 
тенісу серед гімназій. При-
сліпські тенісисти здобули 
дуже впевнену перемогу – 
були сильнішими і в категорії 
«хлопці», і в категорії «дівчата». 
(Каміла Угрин, Василь Фу-
литка).

А ось у Вучкового та Запе-
реділля – все як в справжніх 
сусідів – на межі.

Команди обидвох гімназій 
в сумі набрали однакову кіль-
кість балів, тож довелося ра-
хувати додаткові показники. 
А вони виявились кращими 
саме у Вучкового (Дарина 
Бізоня, Тарас Плиска). Третє 
місце – в Запереділянської 
гімназії (Ірина Бобонич, Ана-
толій Чепара).

Насичена на події шкільна 
спартакіада поступово йде 
до фінішу. Юним спортсме-
нам залишається виявити 
сильніших ще в одному виді 
програми – легкій атлетиці.

Займаємось спортом, зміц-
нюємо тіло та дух!

Пінг-Понг! Визначили  
переможців та призерів шкільної 
Спартакіади громади
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У середу, 19 березня, 
відбулося друге засі-
дання Робочої групи із 
розробки Стратегії роз-

витку Колочавської сільської 
територіальної громади на 
період до 2027 року.

У заході взяли участь пред-
ставники місцевої влади, 
експерти зі стратегічного пла-
нування та активні мешканці 
громади. Про це інформу-
ють на сторінці Колочавської 
територіальної громади у 
Facebook.

Сільський голова Василь 
Худинець у вступному слові 
підкреслив важливість роз-
робки стратегії розвитку гро-
мади, яка має стати основою 
для ефективного управління 
ресурсами та забезпечення 
сталого розвитку території. 
Голова громади також наго-
лосив на необхідності вра-
хування думок та ініціатив 
місцевих жителів у процесі 
стратегічного планування.

Під час заходу учасників оз-
найомили з результатами со-
ціально-економічного аналізу 
основних тенденцій розвитку 
громади, а саме: демографіч-
ною ситуацією, економічним 
профілем громади, станом 
інженерної інфраструктури, 
характеристикою земельного 
фонду, природними ресурса-
ми та соціальним профілем 
громади.

Було обговорено також 
результати опитування меш-

канців та бізнесу громади. 
Згідно з опитуванням, ос-
новним викликом для гро-
мади є низький рівень пра-
цевлаштування та недостатня 
розвиненість транспортної 
інфраструктури. Бізнес-сек-
тор вказує на недостатність 
фінансування для реалізації 
нових бізнес-проєктів та за-
лучення інвестицій для роз-
витку туризму та сільського 
господарства.

Одним із ключових момен-
тів засідання стало форму-
лювання стратегічного ба-
чення розвитку Колочавської 
громади. Воно передбачає 
створення екологічно чистої 
території з комфортними умо-
вами для життя мешканців 
та привабливими умовами 
для інвесторів та туристів. 
Громада має стати центром 
агротуризму, де поєднують-
ся зелене господарювання, 
енергоефективність та цирку-
лярна економіка. Важливим 
аспектом стратегії є збере-
ження культурної спадщини, 
самобутнього мистецтва та 
розвиток туристичної інфра-
структури.

Завдяки реалізації страте-
гічних ініціатив громада має 
стати прикладом сталого 
розвитку, де поєднуються тра-
диції, інновації та турбота про 
навколишнє середовище.

Під час засідання було про-
ведено SWOT-аналіз, який 
дозволив визначити сильні 
та слабкі сторони громади, а 

також можливості та загрози 
для її розвитку. Серед силь-
них сторін громади: унікаль-
ний туристичний потенціал, 
екологічна чистота, багата 
культурно-історична спад-
щина, наявність лікувальних 
мінеральних вод, сільсько-
господарський та туристич-
ний економічний профіль 
громади. Однак слабкими 

сторонами залишаються 
низький рівень працевлаш-
тування, незадовільний стан 
дорожньої інфраструктури, 
недостатнє залучення ін-
вестицій, низька активність 
та ініціативність мешканців 
громади та інше.

Насамкінець учасники до-
мовилися про проведення 
наступних заходів, спрямо-

ваних на деталізацію страте-
гічних та оперативних цілей 
і завдань, а також розробку 
конкретних механізмів їх ре-
алізації.

Стратегія розвитку грома-
ди має стати основою для 
створення комфортного та 
процвітаючого середовища 
для мешканців та гостей Ко-
лочави.

Розробка Стратегії розвитку Колочавської 
громади на період до 2027 року: що відомо?

Е -направлення є умо-
вою для отримання 
пацієнтом безоплат-
них планових консуль-

тацій у вузьких спеціаліс-
тів або інструментальних 
обстежень та аналізів, або 
послуг із реабілітації тощо. 
Електронні направлення 
можуть виписувати як лікарі 
первинної допомоги, так і 
лікарі-спеціалісти. Така тех-
нічна можливість доступна 
для всіх без винятку лікарів, 
які працюють в електронній 
системі охорони здоров’я. 
Нагадуємо, що е-направлен-
ня виписує той лікар, який 
приймає рішення щодо 
необхідності проведення 
додаткових обстежень: кон-
сультацій,  лабораторних 
досліджень тощо.

Наприклад, якщо лікар 
вузької спеціалізації (онко-
лог, хірург, кардіолог або ін) 
визначає, що для оцінки ста-
ну здоров’я, підтвердження 
або спростування діагнозу 
пацієнта необхідні певні 
обстеження, він повинен 
сам сформувати електронне 
направлення в ЕСОЗ. Також 
і лікуючий лікар не пови-
нен відправляти пацієнта 
за направленням до сімей-
ного лікаря. Такий підхід є 
орієнтованим на потреби 
пацієнтів та пришвидшує 
отримання ними потрібних 
медичних послуг.

Важливо: Сімейний лікар 
(терапевт, педіатр) не може 
видавати е-направлення на 
обстеження, які призначив 
інший лікар. Тому скерову-
вати пацієнта в зазначеному 
випадку на рівень первин-
ної ланки, щоб сімейний лі-

кар виписав е-направлення 
чи, до прикладу, е-рецепт, є 
недоцільним.

Якщо лікар-спеціаліст 
відмовляється виписувати 
електронні направлення 
на ті обстеження, які сам 
призначив та відправляє 
пацієнта чи його рідних за 
е-направленнями на при-
значені обстеження до сі-
мейного лікаря, необхідно 
звернутися до керівника 
медичного закладу. У разі 
неможливості розв’язати 
питання безпосередньо в 
лікарні, проконсультуйтеся з 
оператором контакт-центру 
НСЗУ за номером 16-77 щодо 
оформлення відповідної 
скарги.

Пам’ятайте,  до деяких 
лікарів-спеціалістів можна 
звернутися без направлен-
ня. Це, зокрема: акушер-гі-
неколог, психіатр, психолог, 
нарколог, фтизіатр, педі-
атр, лікар, у якого пацієнт 
перебуває під медичним 
наглядом для лікування 
від хронічних захворювань. 
Окрім того, для отримання 

екстреної медичної допо-
моги пацієнту не потрібні ні 
направлення, ні декларація 
з лікарем.

Також нагадуємо: уряд 
відтермінував застосуван-
ня коригувального коефіці-
єнту для неверифікованих 
записів про дітей до 18 
років

Кабінет Міністрів України 
вніс зміни до постанови 
№  1503 від 24 грудня 2024 
року, якими відтермінував 
застосування коригувально-
го коефіцієнту для неверифі-
кованих записів про дітей до 
18 років, що мають укладені 
декларації з лікарями пер-
винної медичної допомоги, 
до 1 липня 2025 року.

Оплата за дітей, які не 
пройшли верифікацію до 
1 березня, буде продовжу-
ватися в повному обсязі. З 
1 липня 2025 року до базо-
вої капітаційної ставки за 
обслуговування дітей, які 
не мають статусу «успішна 
верифікація», застосовува-
тиметься коригувальний 
коефіцієнт 0.

Е-направлення: що потрібно 
знати пацієнтам

Д нями підписали 
важливу угоду про 
с п і в п р а ц ю  м і ж 
Вишківською тери-
торіальною грома-

дою та Міжнародною благо-
д і й н о ю  о р г а н і з а ц і є ю 
«Партнерство «Кожній дитині» 
в особі Галини Сліпецької 
(регіонального координато-
ра) та директорки Закарпат-
ського обласного центру соці-
альних служб Тетяни Гнатик.

Ця угода відкриває нові 
можливості у забезпеченні 
права кожної дитини на 
зростання у сім’ї та є части-
ною проєкту «Родина для 
кожної дитини», що реалізу-
ється спільно з ЮНІСЕФ на 

замовлення Міністерства 
соціальної політики України.

Головна мета – розвиток 
послуги патронату над дити-
ною, покращення її якості та 
доступності для вразливих 
сімей з дітьми, як альтерна-
тиви інтернатним закладам.

«Ми прагнемо забезпе-
чити дітям безпечне та лю-
бляче середовище, тож ця 
угода не лише сприятиме 
забезпеченню дитячих прав 
на сімейне виховання, а й 
покращуватиме якість життя 
дітей та їхніх сімей.

Тож велика подяка тим, 
хто робить все можливе, аби 
наші діти були оточені тур-
ботою» – йдеться у публікації 
Вишківської селищної ради.

Спільними зусиллями 
заради щасливого 
дитинства дітей 
Вишківської ТГ
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Березень став наси-
ченим періодом для 
медичної спільноти 
Хустщини. Упродовж 

місяця відбулися важливі 
події, що вплинули на роз-
виток первинної медичної 
допомоги в регіоні. Зокрема, 
11 березня заклад пройшов 
акредитацію комісією депар-
таменту охорони здоровʼя під 
головуванням Кузьмика В. М., 
а 18 березня було проведено 
виїзну координаційну раду. 
Ключовою подією стало за-
сідання ради з координації 
роботи закладів первинної 
медичної допомоги, що зі-
брало фахівців та керівників 
медичних установ для обго-
ворення нагальних питань у 
сфері охорони здоров’я.

доПовідачі заходу:
Володимир Кузьмик – за-

ступник начальника управ-
ління лікувально-профілак-
тичної роботи департаменту 
охорони здоров’я,

Вікторія Тимчик – головний 
спеціаліст – експерт депар-
таменту охорони здоров’я зі 
спеціальністю «Епідеміоло-
гія»,

Михайло Радь – головний 
спеціаліст – експерт депар-
таменту охорони здоров’я зі 
спеціальності «Педіатрія»,

Любов Марковцій – голов-
ний спеціаліст – експерт де-
партаменту охорони здоров’я 
зі спеціальності «Фтизіатрія»,

Ірина Рошкович – заступ-
ник директора КРУ «Облас-
ний центр комплексної реабі-
літації для осіб з інвалідністю»,

Тетяна Такова – директор 
КНП «Хустський ЦПМСД» 
Хустської міської ради.

Участь у заході також взяли 
начальник відділу охорони 
здоров’я Виконавчого комі-
тету Хустської міської ради 
Василь Сливка та керівники 
Центрів первинної медико-са-
нітарної допомоги області.

Порядок денний включав 
наступні питання:

◆ Розбудова системи на-
дання послуги раннього втру-
чання.

Було розглянуто актуаль-
ний стан впровадження цієї 
послуги в області, основні 
виклики та можливі шляхи 
їх подолання. Учасники об-
говорили міжсекторальну 
взаємодію, необхідність під-
готовки кадрів та створення 
ефективної системи ранньої 
діагностики.

◆ Динаміка основних по-
казників здоров’я дитячого 
населення області.

Фахівці представили ста-
тистичні дані щодо стану 
здоров’я дітей, основних 
тенденцій та чинників, що 
впливають на показники. 
Було акцентовано увагу на 
необхідності посилення про-
філактичних заходів та покра-
щення доступності медичних 
послуг для дітей.

◆ Організація виявлення 
туберкульозу на рівні первин-
ної медичної допомоги.

Обговорювалися про -
блеми ранньої діагностики 
та профілактики туберку-
льозу, а також можливості 
вдосконалення механізмів 
скринінгу серед населен-
ня. Запропоновані рішен-
ня включають розширення 
охоплення груп ризику об-

стеженнями та підвищення 
рівня поінформованості на-
селення.

◆ Стан виконання програми 
рутинної імунізації.

Розглянуто досягнення 
регіону у сфері вакцинації за 
2024 рік, динаміку охоплення 
щепленнями та виклики, що 
стоять перед медичною спіль-
нотою. Особливу увагу при-
ділили питанням подолання 
вакцинальної нерівності та 
необхідності підвищення рів-
ня довіри до імунізації серед 
населення.

◆ Забезпечення виконання 
розпорядження голови ОДА 
щодо регіонального матері-
ального резерву.

Обговорювалися заходи 
щодо формування та під-
тримки належного рівня ма-
теріального резерву для за-
безпечення безперебійної 

роботи медичних закладів у 
надзвичайних ситуаціях.

◆ Досвід роботи КНП «Хуст-
ський ЦПМСД».

Керівництво та медичний 
персонал Хустського центру 
первинної медико-санітарної 
допомоги поділилися досвідом 
впровадження ефективних 
практик надання первинної 
медичної допомоги, зокрема 
у сфері профілактики, ранньої 
діагностики захворювань та 
взаємодії з населенням.

За підсумками засідання 
були прийняті рішення щодо 
подальших дій, спрямованих 
на покращення роботи пер-
винної медичної допомоги в 
області.

Усі рекомендації та пропо-
зиції будуть враховані при 
розробці подальших страте-
гічних ініціатив у сфері охо-
рони здоров’я.

Розвиток медицини на Закарпатті:  
фахівці обговорили виклики та рішення

Під час засідання були 
розглянуті актуальні 
питання, спрямова-
ні на захист прав та 

інтересів дітей, які потре-
бують особливої уваги та 
підтримки.

◆ На порядку денному були 
такі питання:

◆ Позбавлення батьківських 
прав окремих осіб у випадках 
неналежного виконання бать-
ківських обов’язків.

◆ Визначення місця прожи-
вання дитини з одним із бать-
ків, враховуючи її інтереси та 
умови виховання.

◆ Визначення по-
рядку участі батьків 
у вихованні дітей у 
разі розлучення або 
конфліктних ситуацій.

◆ Надання дозволу 
на вчинення право-
чинів щодо майна, 
право користування 
яким мають неповно-
літні діти.

◆ Розроблення та 
схвалення виснов-
ків щодо сімей, діти 
яких перебувають у 
навчальних закладах 
на цілодобовій основі.

◆ Продовження функціо-
нування дитячого будинку сі-
мейного типу у зв’язку з його 
переміщенням до міста Хуст.

За результатами засідання 
ухвалено відповідні рішен-
ня, спрямовані на забез-
печення прав та інтересів 
дітей.

Захист прав дітей зали-
шається одним із ключових 
пріоритетів у роботі органів 
місцевого самоврядування. 
Дякуємо всім членам комісії 
за активну участь та відпові-
дальність у прийнятті важли-
вих рішень!

Відбулося чергове 
засідання комісії з питань 
захисту прав дитини  
при виконавчому комітеті 
Хустської міської ради

Д нями у Довжанській 
громаді відбулися 
урочистості з нагоди 
144-ї річниці від дня 
народження видат-

ної поетеси та письменниці 
Марійки Підгірянки (Марії 
Омелянівни Ленерт-Домб-
ровської).

Біля будинку, де встанов-
лено меморіальну дошку на 
її честь, зібралися освітяни, 
учні, громадськість та шану-
вальники її творчості. Голова 
громади Віктор Симканич 
поділився історичною довід-
кою про життєвий і творчий 
шлях письменниці, зокрема 
про роки, пов’язані з нашим 
селом та Закарпаттям.

Ведучі заходу розповіли 
маловідомі факти з біографії 
Марійки Підгірянки, зокрема 
про її роботу в Довгому, де 
вона давала приватні уро-
ки онукам Івана Франка в 
сім’ї його дочки Анни Фран-
ко-Ключко. Учні Довжансько-
го ліцею ім. Василя Німчука 
декламували улюблені поезії 
письменниці, вшановуючи її 
творчу спадщину.

Цей захід став чудовою 
нагодою згадати не лише 
літературний доробок Марій-
ки Підгірянки, а й її вагомий 
внесок у виховання майбутніх 
поколінь українців.

Дякуємо всім, хто долучив-
ся до вшанування пам’яті 
видатної українки!

Вшанування пам’яті 
Марійки Підгірянки  
у Довгому
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Необхідну підтримку, 
консультації захисни-
кам та членам їхніх сі-
мей вони надають у 25 

громадах регіону, повідомляє 
Закарпатська ОВА.

З моменту запровадження 
інституту помічника ветера-
на в нашій області – з жовт-
ня минулого року – фахівці 
опрацювали понад 2 700 
звернень.

Найбільш затребуваними 
послугами є роз’яснення 
гарантій і прав на пільги, 
допомога в заповненні доку-
ментів, отримання статусів, 
координація та підтримка у 
вирішенні складних питань.

Фахівці із супроводу ве-
теранів також консультують 
щодо працевлаштування, 
проходження реабілітації, от-
римання психологічної допо-
моги, започаткування власної 
справи, участі в низці облас-
них та державних програм 
підтримки.

Помічники ветерана вже 
є в Баранинській, Великобе-
резнянській, Великолучків-
ській, Верхньокоропецькій, 
Вилоцькій, Виноградівській, 
Воловецькій, Горондівській, 
Драгівській, Дубівській, Жде-
ніївській, Керецьківській, Ко-
лочавській, Королівській, 
Міжгірській, Мукачівській, 
Нижньоворітській, Оноків-
ській, Перечинській, Рахів-
ській, Сюртівській, Ужгород-

ській, Холмківській, Хустській 
та Ясінянській ТГ.

Ветеранський простір 
«Вдома» допоможе дізнати-
ся, де працює найближчий 
до Вас фахівець із супроводу 
ветеранів і демобілізова-
них осіб. Для цього звер-
тайтеся за тел. 050 643 1246 
або на електронну адресу 
veteranvdoma@gmail.com.

Уже у квітні інститут по-
мічника ветерана в області 
масштабують і на заклади 
охорони здоров’я. Підтримка, 
важливі послуги та консульта-
ції будуть ще ближчими для 
наших захисників і захисниць, 
які проходять реабілітацію.

Нагадуємо, зараз триває 5 
етап відбору на посади по-

мічників ветерана. Ознайо-
митися з вимогами та подати 
заявку для участі в конкурсі 
можна до 31 березня на плат-
формі «єВетеран».

Помічниками ветеранів 
можуть стати демобілізовані 
захисники та захисниці, а 
також члени їхніх родин. Кан-
дидати, які успішно пройдуть 
навчання, будуть офіційно 
працевлаштовані. Кошти на 
оплату праці місцевим бю-
джетам спрямовує держава.

Основна мета – допомогти 
ветеранам успішно інтегру-
ватися в цивільне життя, на-
даючи підтримку в отриманні 
необхідних послуг та пільг 
за принципом «рівний – рів-
ному».

На Закарпатті  
працюють 34 фахівці  
із супроводу ветеранів  
і демобілізованих осіб

Поліцейський зобов’я-
заний поінформувати 
водія про конкретну 
причину зупинення 

ним транспортного засобу з 
детальним описом підстави 
зупинки.

Патрульна поліція Закар-
патської області опубліку-
вала перелік підстав, коли 
поліцейський може зупинити 
транспортний засіб:

◆ якщо водій порушив ПДР;
◆ якщо є очевидні ознаки, 

що свідчать про технічну не-
справність автомобіля;

◆ якщо є інформація, що 
свідчить про причетність 
водія або пасажирів тран-
спортного засобу до вчинен-
ня ДТП, кримінального чи 
адмінправопорушення, або 
якщо є інформація, що свід-
чить про те, що автомобіль чи 
вантаж можуть бути об’єктом 
чи знаряддям учинення ДТП, 
кримінального чи адмінпра-
вопорушення;

◆ якщо автомобіль перебу-
ває в розшуку;

◆ якщо необхідно здійснити 
опитування водія чи пасажи-
рів про обставини вчинення 
ДТП, кримінального чи адмін-
правопорушення, свідками 
якого вони є або могли бути;

◆ якщо необхідно залучити 
водія автомобіля до надання 
допомоги іншим учасникам 
дорожнього руху або полі-

цейським або як свідка під 
час оформлення протоколів 
про адмінправопорушення 
чи матеріалів ДТП;

◆ якщо уповноважений ор-
ган державної влади прийняв 
рішення про обмеження чи 
заборону руху;

◆ якщо спосіб закріплення 
вантажу на автомобілі ство-
рює небезпеку для інших 
учасників дорожнього руху;

◆ порушення порядку ви-
значення і використання на 
автомобілі спеціальних світ-
лових або звукових сигналь-
них пристроїв;

◆ якщо зупинка автомобі-
ля, який зареєстрований в 
іншій країні, здійснюється з 
метою виявлення його пе-
редачі у володіння, корис-
тування або розпоряджен-
ня особам, які не ввозили 
такий автомобіль на митну 
територію України або не 
поміщали в митний режим 
транзиту;

◆ якщо є наявна інформа-
ція, яка свідчить про те, що 
водій або пасажир автомобі-
лю є особою, яка самовільно 
залишила місце для утриман-
ня військовополонених.

Перелік підстав,  
коли поліцейський може 
зупинити транспортний засіб

Асоціація виробників молока у пошуку 
історичних матеріалів про молочну галузь 
Західної України періоду початку 20 століття 
до 1945-х років. Нас цікавить інформація про 
діяльність кооперативів, таких як «Маслосо-
юз» та ін.; старі книги з сільського господар-
ства (тематика: кооперативи, тваринництво, 
виробництво молока та молокопереробка, 
м’ясовиробництво); газети, журнали, бро-
шури того періоду (наприклад, «Сільський 
господар» та ін.), а також старі предмети й 
інвентар, які використовували у молочній 
галузі, зокрема дзвіночки для корів, доїльні 
апарати, пляшки тощо. Якщо маєте такі ма-
теріали, телефонуйте або надсилайте фото 
у месенджери на вказаний номер. Ми готові 
їх придбати! Поліна – 067-472-12-44.

«Хустське виробниче управління водопровідно-кана-
лізаційного господарства, відповідно до Закону України 
«Про житлово-комунальні послуги» повідомляє про те, 
що згідно рішення Виконавчого комітету Хустської міської 
ради «Про встановлення Хустському ВУВКГ тарифів на 
послуги централізованого водопостачання та централізо-
ваного водовідведення» №125 від 18.03.2025р. з 01.04.2025 р. 
встановлено вартість послуг з централізованого водопо-
стачання та централізованого водовідведення в таких 
розмірах:

Категорія споживачів

Централізоване 
водопостачання,

грн./м3

Централізова-
не водовідве-
дення, грн./м3

Без ПДВ з ПДВ Без ПДВ з ПДВ
Споживачі, які не є 
суб’єктами госпо-

дарювання у сфері 
централізованого 

водопостачання та 
централізованого 
водовідведення

31,10 37,32 25,72 30,86

Хустян закликають 
стати донорами крові

У сучасному світі, по-
треба в донорській 
крові стає критич-
ною для людей 
будь-якого 
віку, осо-
бливо в 
у м о в а х 
в і й н и . 
Тому кожен 
д о н о р ,  я к и й 
здає кров, робить 
свій безцінний внесок 
у добру справу – поряту-
нок людських життів.

Хустська центральна лі-
карня закликає свідомих 
громадян стати донорами 
крові, адже донорство крові 
завжди було, є і буде цінною 
місією для кожної людини, 
особливо в цей важкий 
період. Донорська кров ін-
коли є останнім шансом для 
людини, щоб вижити. Саме 
тому ми маємо завжди мати 
достатньо запасів крові, щоб 
надати необхідну допомогу.

Кожна донація – це шанс 
для пацієнтів, які борють-
ся за своє життя. Перели-
вання крові необхідне при 
складних операціях, важких 
травмах, під час лікування 
онкологічних захворювань 
та багатьох інших станах.

Всього близько 30 хвилин 
вашого часу можуть врятува-

ти життя трьох людей. 
Крапля до краплі 

– алгоритм, що 
рятує!

Адміністрація 
та колектив 

м е д и ч н о -
го закладу 
дякує всім, 
х т о  в ж е 

став донором, 
і закликає тих, хто ще 

не приєднався до цієї 
благородної справи, за-

думатися про можливість 
допомогти іншим.

Відділення переливання 
крові знаходиться на тери-
торії медичного закладу.

Здати кров може кожен 
здоровий українець чи 
українка віком від 18 років 
та вагою понад 60 кг: з по-
неділка по п’ятницю із 8:30 
до 12:00 год.

При собі обов’язково тре-
ба мати паспорт.

Станом на сьогодні є го-
стра потреба у 2-й групі 
крові резус плюс та 3-й групі 
крові резус мінус.

Донорство крові – це про-
сто!

Донуйте кров та рятуйте 
людські життя!

◆ м. Хуст, вул. Івана Фран-
ка, 113

◆ +380 (97) 192 31 81
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відповіді на кросворд попереднього номера
По гоРизонталі: 1.Шпак. 4.Боттічеллі. 9.Готланд. 

10.Семінар. 11.Розбишака. 13.Кунак. 16.Ксеркс. 18.Імельман. 
19.Фарцовка. 20.Африка. 22.Гуляш. 25.Вольтметр. 26.Цикорій. 
27.Хитрун. 28.Тарапунька. 29.Неон. 

По веРтикалі: 2.Прононс. 3.Колаборація. 4.Банош. 
5.«Тоска». 6.Чумак. 7.Лунін. 8.Ігрек. 12.Кліка.  14.Ультрама-
рин. 15.Геральдика. 17.Сова. 19.Фагоцит. 21.Кутуньо. 23.Лікар. 
24.Шуруп. 25.Війон. 

По гоРизонталі: 
1. Наука, на якій добре знався Йоганн Кеплер. 5. «З’їзд» кри-

мінальних елементів. 9. Привласнення авторства на чужий 
твір. 12. Напій олімпійських богів. 14. Радіотехнічний пристрій. 
16. Шар шкіри, який має товстішу структуру та багате крово-
постачання. 18. Рідне місто Людмили Гурченко. 19. Вітрильник 
з ковзанами для пересування по льоду. 20. Прем’єр-міністр 
Англії в 30-х роках. 24. Великий хижий морський птах. 26. Спро-
щена назва сотового телефону. 27. Спеціаліст, який відповідає 
за одяг акторів. 30. Професійна стрижка домашніх тварин. 33. 
Футбольний клуб Норвегії. 36. Міні-держава в Європі. 38. Сло-
вацький поет та громадський діяч. 39. Тваринка, яка полює на 
змій. 40. Видатний український плавець. 41. Популярна амери-
канська поп-співачка. 42. Настоятелька жіночого монастиря. 
43. Елементарна частинка, складова ядра.

По веРтикалі: 
2. Улюблений напій японського п’яниці. 3. Смужка для з’єд-

нання взуття з підошвою. 4. Умовно зменшене зображення 
земної поверхні. 6. Три хазяйки, а... не метена. 7. Капітан «Арго». 
8.... – не вода, серце – не камінь. 10. Сукупність наявного у люди-
ни одягу. 11. Похідний продукт видобування кам’яного вугілля. 
12. Зухвала безцеремонна людина. 13. Половина мар’яжа. 15. 
Конструктивна сукупність різнотипних механізмів. 16. Столиця 
держави в Азії. 17. Надмірна самовпевненість у поведінці. 20. 
Дядько тридцяти трьох казкових витязів. 21. Міфічний король 
карликів з німецького епосу. 22. Міжнародне агентство з ядер-
ної енергетики. 23. Зірка українського футболу, володар «Золо-
того м’яча» 1975 року. 25. Графічна позитивна оцінка контенту. 28. 
Рабиня, яка обслуговувала жінок в гаремі султана. 29. Країна в 
Західній Африці. 31. Один з легендарної «ліверпульської четвір-
ки». 32. Знавець винних напоїв. 34. Гостра суперечка. 35. Актор в 
ролі Жофрея де Пейрака. 37. Команда собаці, яка французькою 
означає «принеси». 38. Мальовничий водоспад у Закарпатті.


